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صدور مجوز تجمع، متولی تازه پیدا کرد 
 سخنگوی ستاد امر به معروف: مردم 

 درخواست تجمعات خود را
 به ما بفرستند

  »مردم درخواست تجمعات خود را به ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر بفرستند« آیا این 
ستاد مسئول صدور مجوز برگزاری تجمع است؟ 
کمیسیون ماده ۱۰ قانون فعالیت احزاب، مرجع 
صدور مجوز راهپیمایی در کشور محسوب می  شود. 
آیین  نامه اجرایی ماده ۱۳ قانون فعالیت احزاب هم 
به طور مشخص به جزئیات قانونی و اجرایی تشکیل 
تجمعات و راهپیمایی  ها در ایران پرداخته   است. 
اصلی  ترین نهاد متولی در زمینه صدور مجوز برای 
تشکیل تجمعات و اجرایی شدن اصل ۲۷ قانون 
اساسی، کمیسیون ماده ۱۰ احزاب است. از آنجا که 
تشکیل تجمعات طبق قانون تنها از طریق احزاب 
امکان  پذیر است احزاب متقاضی باید برای برگزاری 
راهپیمایی از کمیسیون ماده ۱۰ احزاب مجوز اخذ 
کنند. کمیسیون ماده احزاب زیرنظر وزارت کشور 
و با حضور نمایندگان قوای سه  گانه کشور تشکیل 
می  شود. کمیسیون ماده ۱۰ احزاب و جمعیت  ها، 
نهادی است که براساس ماده ۱۰ قانون فعالیت 
احزاب و جمعیت  ها مصوب ۳۰ خرداد ۱۳۶۱ هیات 
وزیران، تشکیل شده   است. در ماده ۱۰ قانون فعالیت 
احزاب آمده است: به منظور صدور پروانه جهت 
متقاضیان و نظارت بر فعالیت گروه  ها و انجام وظایف 
مصرحه در این قانون کمیسیونی با این ترکیب در 
وزارت کشور تشکیل می  شود. نماینده دادستان کل 
کشور، نماینده شورای عالی قضایی، نماینده وزارت 
کشور، دو نماینده به انتخاب مجلس شورای اسلامی 
از بین داوطلبانی که از داخل مجلس و خارج آن به 
معرفی یکی از نمایندگان حداکثر تا یک هفته   قبل 
از انتخابات کتبا به کمیسیون داخلی معرفی شده 
باشند. این افراد اعضای کمیسیون ماده ده احزاب را 

تشکیل می  دهند. 
  درخواست تجمع به ما بدهید

 دیروز سخنگوی ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر در پاسخ به این سوال که اخیرا این ستاد در 
نامه  ای به رئیس  جمهور برای ساماندهی اعتراضات 
و تجمعات مردمی اعلام آمادگی کرده است، در 
مورد اینکه سازوکار این اقدام به چه صورتی است 
و از چه طریقی قابل انجام است؟ گفت: اشخاص 
حقیقی و حقوقی برای تجمع و راهپیمایی درخواست 
به ستاد بفرستند چه شاخص  هایی برای بررسی 
درخواست  های برگزاری تجمعات در نظر گرفته 
شده است، اعتراض منطقی و قانونی، مصداق نهی 
از منکر است و پیشنهاد  های اصلاحی به عنوان امر به 
معروف تلقی می  شود و اینها از وظایف قانونی و ذاتی 
ستاد است. حجت  الاسلام سیدعلی خان محمدی 
بیان داشت: اگر کسی نسبت به دستگاهی اعتراض 
یا مطالبه  گری دارد، می  تواند از طریق ستاد این 
مطالبه  گری را پیگیری کرده و یا ساماندهی کند. 
ما در سایت ستاد امر به معروف و نهی از منکر، 
سازوکاری را در ۱۸ عرصه به عنوان مطالبات مردمی 
در نظر گرفته  ایم. در عرصه  های مختلفی که مردم 
مدنظرشان است از جمله حوزه  های محیط    زیست، 
سیاست خارجی، داخلی، حوزه اقتصاد مقاومتی، 
خدمت  رسانی در حوزه خانواده و... مردم می  توانند 
در این ۱۸ عرصه که روی سایت ستاد قرار دارد، 
درخواست و مطالبه خود را ثبت کنند. خان محمدی 
تصریح کرد: ما گزارش  هایی که در این جا ثبت 
می  شود را از دستگاه  های مختلف پیگیری می  کنیم 
به طور مثال اگر فردی به عدالت آموزشی اعتراض 
دارد، این فرد در سایت امر به معروف مطالبه مردمی 
خود را ثبت و انجام می  دهد و از این طریق ستاد از 
دستگاه  های مختلف پیگیری می  کند. به نظر ما باید 
اهم مطالبات مردمی در سایت ستاد ثبت شده و 
فضای نخبگانی و جوان جامعه اگر اعتراضی دارند در 
این زمینه می  توانند ورود کنند، اما در بحث تجمعات 
که برابر اصل ۲۷ قانون اساسی است، می  توانند به 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر اعلام کنند که 
به طور مثال در حوزه عفاف و حجاب درخواست 
برگزاری تجمع را دارند که بعضا برخی متقاضیان 
هم با ستاد هماهنگی انجام داده  اند و در مجموع این 
درخواست  ها ساماندهی می  شود و با وزارت کشور 
هماهنگی لازم صورت می  گیرد و مجوز برای تجمع 
صادر می  شود. درخصوص سایر مطالبات نیز ستاد 
می  تواند بحث هماهنگی آن را انجام دهد. وی گفت: 
شاخص  ها همین مواردی است که در روی سایت قرار 
داده شده است در واقع ما ۱۸ عرصه داریم که بیش 
از هزار زیرشاخه دارد و تمام این عرصه  ها در آن دیده 
شده است و شامل حوزه  های اجتماعی، فرهنگی، 
سیاسی، اقتصادی و… است. وقتی قرار است تجمعی 
صورت بگیرد، ما از دستگاه  ها پیگیری می  کنیم به طور 
مثال در همین حوزه عفاف و حجاب، چون مطالبه از 
ستاد صورت گرفته است، ستاد هم پیگیری کرده 
است و در هر استان رئیس ستاد  های امر به معروف 
هر استان طومار  ها را به دست نمایندگان می  رسانند 
و این طومار  ها در مجلس پیگیری می  شود. اعتراضی 
که با طلبکاری و هرج و مرج باشد، قطعا به نتیجه 
نمی  رسد اعتراضی که در یک چارچوب صحیح باشد 
نتیجه دارد. ما می  گوییم باید سازکاری ایجاد شود 
که مطالبه  گری صحیح از مسئولان صورت بگیرد و 
مطالبه  گری ما تبدیل به اعتراض خیابانی نشود، ولو 
اینکه می  تواند تجمع هم باشد. به گفته سخنگوی 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر ما باید این فضا را 
ایجاد کنیم اگر کسی حتی نسبت به برخی از قوانین 
کشور اعتراض دارد این اعتراض به طرز صحیح و 
درست مطرح و بیان و مطالبه مشخص شود تا بتوانیم 
آن را از طریق مجاری قانونی مطرح کنیم تا به نتیجه 

مطلوب برسیم.

گــــزارش

نگــــره
 نارضایتی از پاسخ منفی »متا« به ایران

 اینستاگرام و واتساپ خسارت 
بدهند!

 چندی قبل مرکز ملی فضای مجازی 
طی نامه  ای خطاب به مارک زاکربرگ، 
مدیر ارشد شرکت متا، مهلتی ۱۰روزه برای 
معرفی »نماینده رسمی مسئولیت  پذیر 
مستقر« در ایران تعیین کرده است. پس 
از آن عیسی زارع  پور، وزیر ارتباطات ایران 
گفت: »ایران برای رفع فیلتر اینستاگرام 
و واتساپ شروطی تعیین کرده که آنها 
را برای شرکت متا ارسال کرده، اما این 
شرکت هنوز پاسخی نداده است.« اما 
بالاخره پاسخ رسید و شرکت متا، مالک 
فیسبوک، اینستاگرام و واتساپ، می  گوید 
این شرکت به درخواست ایران برای تعیین 

نماینده  ای در تهران اهمیتی نمی  دهد. 
  واکنش به تصمیم »متا«

  عضو ناظر مجلس در کارگروه تعیین 
مصادیق محتوای مجرمانه رایانه  ای با تاکید 
بر اینکه قصد اداره کنندگان اینستاگرام 
و واتساپ این بود که در کشور اغتشاش 
شود و ناامنی و ناآرامی و کشت و کشتار 
راه بیفتد، اظهارکرد: به عنوان یک شهروند 
ایرانی معتقدم که اگر این دو نرم افزار متنبه 
شده باشند و بخواهند به کشور بیایند 
و به صورت قانونی در کشور ما فعالیت 
کنند، ابتدا باید تمام خسارات را پرداخت 
کنند؛ چراکه آنها در اتفاقات اخیر هم 
مشارکت و هم معاونت داشتند و باید طبق 
قوانین بین  المللی خسارت بدهند. مهدی 
باقری درباره زمان پایان محدودیت  های 
دسترسی به اینترنت با تاکید بر اینکه 
محدودیت دسترسی به برخی نرم افزارها، 
هرچه بوده ادامه خواهد یافت مگر اینکه 
اتفاق جدیدی بیفتد، تصریح کرد: مردم 
محدودیتی برای استفاده از اینترنت ندارند، 
اما محدودیت  هایی که برای نرم افزار  های 
اینستاگرام و واتساپ که متعلق به آمریکا 
هستند، اعمال شده که طبیعی هم است. 
وی ادامه داد: ۲ بستر اینستاگرام و واتساپ 
که نگاه  شان نیز براندازانه بود، به عمد 
فراهم شد تا در کشور اغتشاش باشد و از 
مردم شهید بدهیم؛ در این زمینه تشویق 
کردند و علائم آن نیز مشهود است و نیاز 
به سند ندارد؛ در این شرایط کدام عاقلی 
در کدام حکومتی می  پذیرد که فضا را 
به ۲ نرم افزار که برنامه  شان براندازی و 
کشتار است، بدهد؟ این عضو کارگروه 
تعیین مصادیق محتوای مجرمانه رایانه  ای 
اظهارکرد: ما با استفاده از نرم افزار به عنوان 
نرم افزار مشکلی نداریم بلکه درباره قصد 
آ نها  داریم؛  حرف  آن  اداره کنندگان 
قصدشان این بود که در کشور اغتشاش 
شود و ناامنی و ناآرامی و کشت و کشتار 
راه بیفتد؛ ما با این موضوع مخالفیم، 
وگرنه چنانچه از واتساپ و اینستاگرام به 
درستی استفاده می  شد و آنها قصد ناامن 
کردن کشور را نداشتند، ما با استفاده 
از آنها مشکل نداشتیم؛ من خودم از 
واتساپ و اینستاگرام استفاده می  کردم، 
اما طبیعی است وقتی که می  بینیم در حال 
به آشوب کشاندن کشورمان هستند، باید 

با محدودیت  هایی مواجه شوند. 
  باید تمام خسارات را پرداخت 

کنند
 وی گفت: به نظرم به عنوان یک شهروند 
ایرانی اگر این دو نرم افزار متنبه شده باشند 
و بخواهند به کشور بیایند و به  صورت 
قانونی در کشور ما فعالیت کنند، ابتدا باید 
تمام خسارات را پرداخت کنند؛ چراکه آنها 
در اتفاقات اخیر هم مشارکت و هم معاونت 
داشتند و باید طبق قوانین بین  المللی 
خسارت بدهند؛ موضوعی که خیلی  ها به 
آن توجه ندارند، اتفاقات اقتصادی و گردش 
مالی بسیار هنگفتی است که واتساپ و 
اینستاگرام دارند؛ آنها از فضای ایران کلی 
درآمد کسب کرده  اند؛ بنابراین نشانه اینکه 
آنها می  خواهند در کشور ما درست کار 

کنند این است که خسارت بدهند.
  تصمیم  گیر نیستم 

 »عیسی زارع  پور«، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در گفت  وگو با ایلنا، 
درباره سرنوشت بازگشت اینستاگرام یا 
عدم بازگشت آن به حالت عادی گفت: 
»بنده دخل و تصرفی در این مورد ندارم و 
تصمیم  گیر نیستم. شورای امنیت کشور 
تصمیم گرفته و اگر قراری بر بازگشت 
باشد، آنجا باید تجدیدنظر کند. من حتی 
عضو شورای امنیت کشور هم نیستم.« او 
درباره اینکه شورای عالی فضای مجازی 
در این خصوص تصمیمی ندارد، افزود: 
»شورای عالی فضای مجازی تصمیمی 
نگرفته است؛ تصمیم با شورای امنیت 
کشور است و این شورا باید تصمیم  گیری 
کند.« زارع  پور طی سه ماه گذشته 
بارها بر عدم نقش خود در فیلتر یا رفع 
فیلتر پلتفرم  هایی که در جریانات اخیر 
مسدود شده  اند، تأکید کرده است. او 
برای اولین  بار ۶ مهرماه سالجاری در 
حاشیه جلسه هیات دولت اعلام کرد که 
برداشتن این محدودیت  ها به تشخیص 
وزارت  به  را  آن  که  است  مراجعی 
ارتباطات ابلاغ کردند. وزیر ارتباطات 
همچنین »تغییر رفتار ۲ پلتفرم« را 

شرط رفع فیلتر عنوان کرد.  

 آرمان ملی – مطهره شفیعی: شاید 
کمتر فردی تصور داشت که بازیگران نقش 
در اعتراضات اخیر داشته باشند، اما چنین شد. 
برخی بازیگران به نوعی با معترضان همراهی 
کردند که بعضا به دادسرا احضار شدند و معدودی 
هم مانند »ترانه علیدوستی« در بازداشت به سر 
می   برند. در این میان جریانی که سال هاست علیه 
برخی بازیگران شایعه   پراکنی یا آنها را تخریب 
می   کرد، فرصت خوبی برای حمله جدی   تر به 
آنها پیدا کرده است. مانند کیهان که در آبان ماه 
»ترانه علیدوستی« را سوژه تخریب قرار داد و 
نوشت: »خانم بازیگری که قبلا در سریالی با 
بودجه حاصل از اختلاس بازی کرده بود، اخیرا 
اقدام به انتشار تصویر بی   حجاب همراه با کاغذی 
که روی آن شعار- به زعم خودش حمایت از 
آزادی و زنان- نوشته را منتشر کرده است. 
هنوز فراموش نکرده   ایم »ترانه علیدوستی« 
وقتی فهمید سریال شهرزاد، حاصل پول   های 
اختلاس شده از صندوق ذخیره فرهنگیان 
است و درواقع تهیه   کننده سریال، حق و حقوق 
معلم   های زحمتکش را خرج این سریال کرده 
بود، نه   تنها حاضر به پس دادن دستمزد حاصل 
از این پول آلوده نشد که سکوت هم پیشه 
کرد؛ اعتراض که هیچ، حتی حاضر به انتقاد از 
تهیه   کننده و سرمایه   گذاری که مرتکب فساد 
اقتصادی شدند هم نکرد. همین رفتارهای 
ریاکارانه و متناقض است که باعث شده برخی 
از شبه   سلبریتی   ها به   جای الگو به ضدالگو تبدیل 
شوند.« دیروز »جوان« هم نوشت: »یک حاشیه 
ترانه علیدوستی مربوط به جنبش »می   تو« است 
که برگشته از عنوان لاتین جنبشی علیه تجاوز 
جنسی به زنان است که ترانه علیدوستی موج آن 
را در سینمای ایران شروع کرد و افشاگری   هایی 
علیه برخی از تعرضات به زنان سینما داشتند. 
عدم راستی   آزمایی ادعاها و انتشار بدون سند 
ادعاهای تعرض، تجاوز و نیز نگاه تبعیض آمیز 
نسبت به هم   قبیله   ای   ها باعث شد موجی که او 

شروع کرده با انتقادات جدی در فضای عمومی 
روبه   رو شود. از سویی این موج بر وجود فساد در 
پشت پرده سینما صحه می   گذاشت. با این حال 
دستگاه قضائی با او برخوردی نکرد.« پس از 
بازداشت ترانه علیدوستی تعدادی از بازیگران به 
مقابل زندان اوین آمدند که روزنامه جوان چنین 
به این حضور واکنش نشان داد: »به گزارش 
رسانه   های اصلاح   طلب و نیز برخی رسانه   های 
فارسی زبان غربی این افراد در این جمع شرکت 
داشتند: رخشان بنی   اعتماد، پیمان معادی، 
آزاده صمدی، سحر دولتشاهی، لیلی رشیدی، 
میترا حجار، غزل شاکری، هنگامه قاضیانی 
)که خود اخیرا بازداشت شده بود( و... آنچه 
این جمع را یکی کرده، هویت سینمایی و صنف 
بازیگری است. در واقع اعتراض به این است که 
کسی از قبیله ما بازداشت نشود، آن هم البته 
هم   قبیله   ای   هایی که به لحاظ منافع سیاسی هم 
با ما در یک راستا باشند، وگرنه اگر مثل علیرام 
نورایی در فیلمی بازی کنند که ما دوست نداریم، 

او را از صنف خودمان طرد می   کنیم! یا حتی 
توجهی نمی   کنند در بیمـــاری و بیمارســتان 
و تنهایی اســت یا حتی مراسم تشییع او چگونه 
برگزار می   شود!« اما حضور یک چهره جالب بود. 
شهاب حسینی! گفته می   شود، او برای حمایت 
از علیدوستی به مقابل زندان رفت و این اقدام او 
تداعی کننده سریال شهرزاد است که در آن هم 
شهاب حسینی در نقش »قباد« برای برداشتن 
موانع از سر راه شهرزاد اقدامات زیادی کرد. 
شهاب حسینی در زمان بازداشت علیدوستی هم 
نوشت: »خانم ترانه علیدوستی یکی از بازیگران 
ارزشمند، بااخلاق و دغدغه مند سینمای ایران و 
از عشاق این وطن، به گواه شناختی است که در 
چند همکاری از ایشان دارم. شنونده دغدغه   های 
این هنرمند متعهد و مردمی باشید. ایشان را آزاد 
کرده و به آغوش فرزند خردسالش بازگردانید«.
  شهاب حسینی در سیبل انتقاد مجلس

 البته شهاب حسینی هم دور از حاشیه نیست. در 
ویدئویی که در فضای مجازی منتشر شده، شهاب 

حسینی، بازیگر مشهور از نمایندگان مجلس انتقاد 
کرده و گفت: »یادتان رفته حقوق تان از بیت المال 
همین مردم است؟« این بازیگر به بیانیه ۲۲۷ هم 
اشاره داشت. دیروز روابط عمومی مجلس شورای 
اسلامی در واکنش به اظهارات شهاب حسینی 
هنرمند سرشناس و توانمند کشورمان درباره 
بیانیه نمایندگان مجلس، با رد ادعای دروغین 
درخواست اعدام دستگیرشدگان اغتشاشات اخیر 
در این بیانیه، خواستار اصلاح اظهارات این هنرمند 
از سوی وی شد. واقعیت این است که ادعایی که 
آقای شهاب حسینی مطرح می   کند، ادامه جمله 
جعلی و دروغینی است که رسانه   های فارسی   زبان 
معاند درباره بیانیه ۲۲۷ نفر از نمایندگان ساخته 
و پرداخته   اند و همان  طور که پیش از این بارها 
توضیح داده شده، این جمله جعلی که »نمایندگان 
خواستار اعدام دستگیرشدگان هستند« در این 
بیانیه نیامده و هیچ ارتباطی به این بیانیه و محتوای 
آن ندارد. حتی اگر رسانه   های معاند به جعل و دروغ 
دست بزنند یا برخی اذهان تسلیم چارچوب   سازی 
این رسانه   ها شوند، حتما برای هنرمندی چون 
شهاب حسینی تفاوت اعدام و قصاص آشکار است 
و از ایشان انتظار نمی   رود که فریب این فضاسازی 
رسانه   ای را بخورد و لذا امیدواریم که ایشان »صدای 
حقیقت« باشد و این اظهارات اشتباه خود را اصلاح 

کند.
  کینه   ورزی به بهای تخریب فرهنگ 

 بازیگران به خوبی واقف هستند که باید تابع 
تصمیمات قوه قضائیه و نهادهای مربوطه باشند 
و تخطی از آن مورد قبول نیست. مانند اقدامی که 
حمید فرخ نژاد که به آمریکا رفت و خروج او از کشور 
بر  دامنه حمله به بازیگران افزود. کیهان نوشت: 
»فرخ   نژاد هم مانند برخی از بازیگران و ورزشکاران 
فرصت   طلب و بی   اخلاق، بارها ضعف شخصیتی و 
بی   تعهدی خود را نشان داده بود«، اما هجمه به 
بازیگران که بسیاری از آنها نشان دهنده کینه   های 
گذشته است، چندان جالب نیست و تنها سبب 

تضعیف فرهنگ کشور می   شود.

»آرمان ملی« راهکارهای تعامل میان جامعه و حاکمیت را بررسی می  کند:

بازگشت به میانجی  
      علی مطهری:راه تاسیس جبهه میانه رو، بسته است

        سیدمصطفی هاشمی طبا در گفت  وگو با »آرمان ملی«:عده  ای اقلیت خود را فهمیده می  پندارند و فکر می کنند حق با آنهاست
 آرمان ملی- حمید شجاعی: بسیاری معتقدند که برای 
تحلیل بهتر شرایط کنونی جامعه و آنچه طی ۳ ماه گذشته بر جامعه 
رفته باید ابتدا به ریشه  ها و علل بروز و وقوع تحولات اخیر پرداخت. 
آنچه که مسلم است اتفاقات اخیر جامعه نیز ریشه در نارضایتی  های 
جامعه از روندهای موجود داشته و در مقطعی  برخی به این نتیجه 
رسیدند که با صرف ابراز نارضایتی خود کاری از پیش نخواهند برد 
و باید شرایط به گونه  ای پیش برود که صدای آنها و مطالبات شان 
شنیده شود. همین مساله باعث شد در میانه تحولات سه ماه اخیر 
شاهد برخی اظهارنظرها و طرح برخی مسائل همچون گفت  وگو 
در جامعه وحکمرانی خوب از سوی برخی مقامات نیز باشیم. این 
در حالی است که به قرائت بسیاری از کارشناسان و صاحبنظران 
هر گونه گفت  وگو، میانجی گری و... میان جامعه، دولت و حاکمیت 
تحت مولفه  ها و شرایطی است و اگر همین طور از گفت  وگو صحبت 
شود نتیجه  ای نخواهد داشت. لذا گفت  وگو باید منجر به نتایج موثر 
عملی شود. اگر قرار بر مفاهمه و ایجاد گفت  وگو میان جامعه و 
حاکمیت است ابتدا باید اشخاص و نهادهای میانجی مشخص و از 
سوی حاکمیت و جامعه به رسمیت شناخته شوند. سپس مطالبات 
و انتظارات جامعه مطرح و در راستای مرتفع شدن آنها تلاش شود، 
اما اینکه روند امور به سمتی برود که شاهد تغییر و اصلاح جدی 
در رویکردهای دولت و حاکمیت نباشیم و همان روندهای سابق 
برقرار باشد، نمی  توان انتظار داشت که نتیجه موثری از گفت  وگو 
میان دولت، حاکمیت و جامعه برون   آید. قدرمسلم مطالبات امروز 
جامعه با رویکردها و نسخه  های دیروزی قابل رفع شدن نیست و 
جواب نخواهد داد. امروز باید با توجه به خواسته  های نسل امروز 
پیش رفت و زمینه را برای گفت  وگویی هم سطح فراهم کرد. یکی 
از پیش زمینه  هایی که می  تواند راه را هموار کند بازگشت جبهه 
میانه رو و ایجاد فضایی برای کنش سیاسی آنهاست. اگر این روند 
شکل گرفت می  توان به آینده امیدوار بود، اما اگر همین روند فعلی را 

شاهد باشیم که در آن محدودیت  های بیشتر اعمال می  گردد چندان 
نمی  توان به گفت  وگو به عنوان راه حلی عملی و کارآمد برای تعامل 

جامعه و حاکمیت نگاه کرد.
  مردم انتظاراتی داشتند که برآورده نشد

  نماینده ادوار مجلس در ارتباط با ریشه یابی اعتراضات و بازگشت 
جناح میانه رو به عرصه سیاست اظهارداشت: اگر همان انتخابات 
رقابتی شکل گیرد بالاخره یک عده از نخبگان وارد مجلس می  شوند 
یا اینکه اگر ما احزاب قوی داشته باشیم و به اینها میدان داده شود 
اینها جایگاه  هایی است که نحبگان می  توانند حرف  های خود را بزنند 
و تاثیر  گذار باشند. علی مطهری گفت: باید از بخش خصوصی در 
مجلس و دولت استفاده شود و افرادی با انگیزه این راه  ها را بپیمایند 
و یک حزب و جبهه قوی تشکیل دهند که بتوانند جریانی را بسازند 
و تاثیر بگذارند. وی افزود: افراد احساس می  کنند تا جایی می  توانیم 
جلو برویم و بعد دیگر نمی  گذارند شاید علت اینکه خیلی از افراد 
وارد نمی  شوند همین مساله باشد. نایب  رئیس مجلس دهم بیان 

کرد: مردم انتظاراتی داشتند که بر آورده نشد. اگر بنا باشد که این 
نگاه  ها وجود داشته باشد فایده ندارد چرا که اگر حزبی هم تشکیل 
شود و بخواهد محافظه کار باشد فایده ندارد. اگر هم بخواهد صریح 
باشد و حرف  ها را به راحتی بیان کند به راحتی مانع می  شوند. مطهری 
تصریح کرد: اگر فضا باز تر باشد طرح میانجی  گری و بازگشت جناح 
میانه کار خوبی است که بالاخره حزب و جبهه  ای تشکیل شود. 
وی در این خصوص که با این تفاسیر پس راه میانه روی و اصلاح 
بسته است تاکید کرد: فعلا تا امروز راه اصلاح بسته است آنهایی که 
محافظه کاری کردند هم رد شدند. کسی مثل آقای لاریجانی هم که 
تابع بود، رد شد. حتی ما با ایشان در برخی مسائل مجلس اختلاف 

داشتیم که من می  گفتم شما باید به جایگاه مجلس اولویت دهید.
  به فکر کشور باشیم

 یک فعال سیاسی در ارتباط با شرایط جامعه و راهکارهای تعامل 
جامعه و حاکمیت اظهارداشت: آنچه در جامعه ما جریان دارد این 
است که از قدیم می  گفتند اقبال مردم به انتخابات نشانه رضایت 
جامعه از حاکمیت است و در این راستا مثال می  زدند که این میزان 
رضایت و مشارکت در کشور ما ۷۰ درصد و در کشورهای دیگر 4۰ 
درصد است. اما در انتخابات پیشین ریاست جمهوری و مجلس این 
درصد پایین آمد. سیدمصطفی هاشمی  طبا بیان کرد: با این حال 
دوستان فکر می  کنند که حق با آنهاست. وی افزود: به نظر من بحث 
قانون اساسی و تفسیرهایی است که از این قانون صورت می  گیرد 
که تازه به همان نیز توجه نمی  شود. من می  گویم به هر نحوی که 
می  خواهد حکمرانی صورت گیرد، اما این روند عملکردها کشور را 
به سمت شرایط  سختی پیش می  برد. باید جدای از بحث مطالبات، 
نوع حکمرانی و... به فکر کشور باشیم و نگذاریم که بحران  ها کشور 
را با مخاطره روبه  رو کند. اینکه مردم به سمت مهاجرت گرایش پیدا 
کرده  اند به دلیل این است که نمی  دانند آینده چه خواهد داشت و 

باید چگونه امید داشته باشند.

روایت »آرمان ملی« از برنامه اصولگرایان برای بازیگران 

  سریال »شهرزاد« مقابل اوین!
   حضور شهاب حسینی در مقابل اوین و انتقادش به نمایندگان مجلس واکنش برانگیز شده است

       سه شنبه 
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 رئیسی 

 هفته ای ۵ تصمیم 
درست بگیرد 

    
  مجلس 

 پیگیر کاهش روابط  
با انگلیس

  روابط ایران و انگلیس به کدام سو می رود؟ نماینده تهران در 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به مصوبه مجلس درباره کاهش 
روابط ایران با انگلیس در سطح کاردار گفت: این موضوع در 
مجلس یازدهم و از جایگاه نظارتی مجلس به ویژه توسط 
اعضای کمیسیون امنیت ملی باید مورد پیگیری قرار گیرد. 
اسماعیل کوثری افزود: ما در مجلس ضمن اینکه پیگیری های 
لازم را برای اجرای قانون کاهش روابط با انگلیس خواهیم 
داشت، بحث تجدیدنظر در روابط با فرانسه و آلمان را نیز مورد 
بررسی و پیگیری قرار می دهیم. اروپایی ها باید بدانند که با 
ایران مقتدر مواجه هستند و نیازمند روابط با آنها به هر قیمتی 

نیستیم. به دنبال گسترش روابط با دیگر کشورها هستیم.

  دولت در زمینه اتخاذ تصمیمات کند است. یک فعال سیاسی 
اصولگرا گفت: مگر آقای رئیسی با دستور توانسته یک میلیون 
مسکن بسازد؟ مگر توانسته خودروهای از رده خارج را متوقف 
کند و تولید ماشین را افزایش دهد؟ خیر، این مسائل تصمیم 
لازم دارد نه سخنرانی. رئیس جمهور به جای آنکه سخنرانی کند 
باید هفته ای ۵ تصمیم درست بگیرد. منصور حقیقت پور افزود: 
باید بخش دولتی را برداریم و بگوییم ۹۰ درصد خصوصی و ۱۰ 
درصد تعاونی و باید این موضوع را اصلاح کنیم. آیه و قرآن خدا 
را که برعکس نکردیم، یک اصلاح انجام دادیم. به طور مثال 
رئیس جمهور ۲ دوره ای است، شاید یک رئیس جمهور لایق 
باشد، چرا نباید ۳ دوره بماند؟ چرا باید قانون جلوی آن را بگیرد؟

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران 
اظهار داشت: در مکتب اسلامی، مجاهدان میهن اسلامی دژ 
مستحکم امنیت و آرامش مردم هستند و ارتش جمهوری 
اسلامی ایران از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی در دفاع مقدس، 
ایجاد بازدارندگی در دفاع از کشور و ارتقای امنیت و آرامش در 
راه پیشرفت کشور، همواره در خط مقدم بوده است؛ از این جهت 
خداوند بزرگ را شاکریم که ملت ایران دارای چنین نیروهای 
مسلح مقتدری است. سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری ادامه 
داد: ارتش جمهوری اسلامی ایران در کنار توسعه تجهیزات و 
پیشبرد طرح های عملیاتی و نشان دادن آمادگی و اقتدار، به 

معیشت کارکنان خود هم توجه ویژه ای داشته است. 

  ارتش همواره 
 در خط مقدم 

بوده است

 


